
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült: Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testületének nyílt üléséről 

 

Hely: Varbó, Hősök tere1.szám alatti önkormányzat hivatalos helyisége 

 

Időpont:  2025. május 21.   09:30 

 

Meghívott képviselő-testületi tagok, illetve megjelenés ténye:  

 

Meghívottak Megjelent  

 az ülés kezdetén az ülés további részén  

Czakó Norbert polgármester igen igen 

Lubai László alpolgármester igen igen 

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester  igen igen 

Brindzár Attiláné képviselő igen igen 

Mudra György képviselő igen igen 

Remenyik Robertina képviselő igen igen 

Szőke Tiborné képviselő  igen igen 

 

Meghívásra került és tanácskozási joggal részt vett az ülés egész időtartama alatt:  

Dr. Nagy Petronella  jegyző 

 

Jegyzőkönyvvezető:   Szabó Katinka   ügyintéző 

 

Czakó Norbert polgármester: Köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés 

határozatképes, azt megnyitja.  

 

Czakó Norbert polgármester javaslatot tesz a napirendre a meghívóban foglaltakkal egyezően, 

mely napirendi javaslatot a képviselő-testület, módosítás nélkül, 7 igen szavazattal elfogad az 

alábbiak szerint 

Napirendi pontok: 

 

Nyílt ülés 

 

1. Az önkormányzat 2024. évi belső ellenőrzési jelentés ismertetése – 

önkormányzat, óvoda, közös önkormányzati hivatal 

Ea.:Czakó Norbert, polgármester, Dr. Nagy Petronella jegyző 

 

2.  Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2024. évi 

költségvetéséről szóló 1/2024 (II.20.) önkormányzati rendelete módosítása 

Ea.: Czakó Norbert, polgármester 

 

3. Varbó Község Önkormányzata 2024. évi zárszámadása és az ahhoz 

kapcsolódó döntések meghozatala 

Ea.:Czakó Norbert, polgármester 

 



4. Varbó Község Önkormányzata 2024. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi 

feladatainak ellátásáról szóló beszámolójának ismertetése 

Ea.: dr. Nagy Petronella jegyző 

 

5. Különfélék, egyebek 

 

Zárt ülés 

1.  Szociális kérelmek 

 Ea.: Dr. Nagy Petronella, jegyző 

 

 

 

1. Napirendi pont 

Czakó Norbert polgármester: Tisztelettel köszöntök mindenkit mai képviselő testületi 

ülésünkön. Első napirendi pontunk kapcsán át is adnám a szót a jegyző asszonynak. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Az előterjesztést mindenki megkapta. Az éves ellenőrzési jelentés 

tartalmát és szerkezetét tekintve megfelel a 370/2011. (XII.31.) Korm. rendelet 48.§-ban 

rögzítetteknek. 

Az Önkormányzat, az óvoda, illetve a közös hivatal belső ellenőrzési feladatait külső 

szakértőként a "GY & GY" Perfekt Audit Kft. látja el. 

Az Önkormányzat 2024. évi ellenőrzési jelentését a Varbó Község Önkormányzata által 

foglalkoztatott szakértő cég belső ellenőrzési vezetője készítette az államháztartásért felelős 

miniszter által közzétett módszertani útmutató figyelembevételével.  

Czakó Norbert polgármester: Van valakinek kérdése, hozzászólása? Amennyiben nincs, úgy 

kérem a Tisztelt Testület állásfoglalását. 

Szőke Tiborné képviselő: Most csak az ellenőrzést szavazzuk? 

Brindzár Attiláné képviselő: Az első pontot. 

Czakó Norbert polgármester: Igen, az első napirendi pontról van szó. 

Szőke Tiborné képviselő: De abban volt egy olyan, hogy nincs szigorú számadás, vagy nem 

abban van?  

Czakó Norbert polgármester: Hogy? Nem tudom most mire gondolsz, azért mondtam, hogy 

akinek kérdése van, jelezze. Melyik részére a gondolsz, az óvodára, a közös hivatalra vagy az 

önkormányzatra? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Mi a kérdés?  

Szőke Tiborné képviselő: Önkormányzatnál. Szerintem azt Petronella biztos tudja, meg te is, 

ha aláírtátok, hogy nincs szigorú számadás szerint nyilvántartva. 

Czakó Norbert polgármester: Micsoda? 

Szőke Tiborné képviselő: A pénztárbizonylat.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Azért nincs, mert ezt mi az ASP-rendszerből állítjuk elő a 

pénztárbizonylatot, vagy most mi a kérdés, most nem értem. 

Szőke Tiborné képviselő: Hát miért, Ildi, meg a horgászjegyet mindenki ott állítja elő?  



Czakó Norbert polgármester: De azt, amikor behozzák, utána felrögzítik, Timi fölviszi. 

Szőke Tiborné képviselő: De itt van kifogásnak benne, kis betűvel, dőlt betűvel, amit Győrfi 

úr leír. Nem idézem, nem írtam ki azt a hosszú szöveget.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Igen és mi a kérdésed? 

Szőke Tiborné képviselő: Hogy evvel mi lesz akkor ezentúl, hogy szigorú számadás, mert mi 

vezettünk a postán, minekünk mindenről nyilvántartásunk volt és ha kivettem egy tömböt, 

kivezettem dátum szerint. Én úgy gondolom, hogy „a készpénz kezelésére más jogszabály 

előírása alapján meghatározott gazdasági eseményekhez kapcsolódó bizonylatokat (ideértve a 

számlát, az egyszerűsített adattartalmú számlát és a nyugtát is), továbbá minden olyan 

nyomtatványt, amelyért a nyomtatvány értékét meghaladó vagy a nyomtatványon szereplő 

névértékének megfelelő ellenértéket kell fizetni, vagy amelynek az illetéktelen felhasználása 

visszaélésére adhat alkalmat, szigorú számadási kötelezettség alá kell vonni.” 

Dr. Nagy Petronella jegyző: És akkor ugye, ha jól értetted értő olvasással, akkor a 

Pénzkezelési Szabályzatban nem került megjelölésre. Tehát nem azt jelenti, hogy nem vezet 

ilyet az önkormányzat, nem került a szabályzatban rögzítésre, a szabályzatot kell módosítani. 

Egyébként megállapítás nélkül zárult az ellenőrzés, a szabályzatokat pedig így-úgyis át kell 

tekinteni. Amikor majd a soros áttekintés lesz, akkor ezt is fogjuk módosítani, mert ez a 

megállapítás arra vonatkozik.  

Szőke Tiborné képviselő: De továbbra itt van még, „a szigorú számadás alá vont 

bizonylatokról, nyomtatványokról a kezelésükkel megbízott vagy a kibocsátásukra jogosult 

személynek olyan nyilvántartást kell vezetni, amely biztosítja annak elszámoltatását.” 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Ez az, ami nincs benne a szabályzatban. Úgy kezdődik az egész, 

hogy ezt észrevételezi.  

Szőke Tiborné képviselő: Ti alkalmazni alkalmazzátok, csak a szabályzatban nincs benne.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Igen, így van. Nem minden van benne a szabályzatban, amit 

egyébként jogszabályi előírásoknak megfelelően egyébként betartunk.  

Szőke Tiborné képviselő: És ezt most? Én mióta itt vagyok öt éve, egyszer sem volt ilyen 

szöveg benne. Mindig ő ellenőriz, de most vette észre akkor.  

Czakó Norbert polgármester: Mindig mást ellenőriz, mindig más az ellenőrzés tárgya.  

Szőke Tiborné képviselő: Értem.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Nem a bizonylatolást és a pénztárat ellenőrzi öt éve.  

Czakó Norbert polgármester: Mindig megvan, hogy mit néznek, itt ültél, mindig meg volt, 

hogy más a tartalma, másra terjed ki. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Ez ennyi, hogy nincs benne a szabályzatban, majd benne lesz.  

Szőke Tiborné képviselő: Jó. 

Czakó Norbert polgármester: De ha gondolod, akkor a következő testületi ülésre, a 

szabályzatokat úgyis módosítani kell.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: A következő ülésre biztosan nem fogom előkészíteni,  

Czakó Norbert polgármester: Na mindegy, akkor felhívjuk majd a belső ellenőrt és 

megbeszélitek vele., arra ő tud érdemben válaszolni, amit leírt, ha ez így kielégítő. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: A szabályzatokat egyébként a Magyar Államkincstár, azt 

követően Állami Számvevőszék 2021-ben ellenőrizte utoljára, többek között ezt is. Semmilyen 



kifogást nem emeltek. Azóta nem volt ilyen átfogó szabályzat ellenőrzés, felül kell vizsgálni 

akkor ennek alapján, ezt egyébként külön nem jelezte még senki. Nem egy szabályzat van itt, 

hanem rengeteg, amik kötelezőek az önkormányzatnak, amikor majd sorban odaérünk, akkor 

majd kiegészítjük. 

Szőke Tiborné képviselő: Csak úgy tettél, mint hogy ha hülyeséget kezdenék el mondani, hogy 

miről beszélek.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Sehogy sem tettem, csak válaszoltam  

Szőke Tiborné képviselő: Még jó, hogy itt van a laptopja Robertinának, és legalább annyit 

tudtam felolvasni, mert én végigböngésztem az egészet. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: De mondta azt valaki, hogy hülyeséget kezdtél el mondani? 

Szőke Tiborné képviselő: Hát, hogy nem értetted, hogy miről beszélek. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: De én mondtam ezt? Hát nem értettem, így van, mert nem jelölted 

meg, hogy ez hol található. 

Szőke Tiborné képviselő: Értem, de mivel aláírtad, biztos tudtad.   

Czakó Norbert polgármester: Akkor van még valakinek kérdése, hozzászólása? Amennyiben 

nincs, úgy kérem a Tisztelt Testület állásfoglalását.  

dr. Nagy Petronella jegyző az elhangzottak alapján határozati javaslatot tesz az alábbiak szerint: 

 

Határozati javaslat 

 

Tárgy: A 2024. évről szóló éves ellenőrzési jelentés és 

összefoglaló éves ellenőrzési jelentés jóváhagyása 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete az 

előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozta: 

 

A Képviselő-testület a 2024. évről szóló éves ellenőrzési jelentést 

és összefoglaló éves ellenőrzési jelentést– a határozat melléklete 

szerint – jóváhagyja. 

Felelős: polgármester, óvodaigazgató, jegyző 

Határidő: azonnal 

 

Ezt követően a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, meghozta a következő 

határozatot. A döntéshozatalban 7 képviselő-testületi tag vett részt. 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

47/2024 (V. 21.) határozata 

a 2024. évről szóló éves ellenőrzési jelentés és 

összefoglaló éves ellenőrzési jelentés jóváhagyásáról 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete az 

előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozta: 

 



A Képviselő-testület a 2024. évről szóló éves ellenőrzési jelentést 

és összefoglaló éves ellenőrzési jelentést– a határozat melléklete 

szerint – jóváhagyja. 

Felelős: polgármester, óvodaigazgató, jegyző 

Határidő: azonnal 

 

2. Napirendi pont 

Czakó Norbert polgármester: Következő napirendi pontunk kapcsán mindenki megkapta az 

előterjesztést. Van valakinek kérdése, hozzászólása? A 2024. évi költségvetésnek a december 

31-i állapotot kell tükröznie, ezért szükséges a rendelet módosítása a zárszámadás elfogadása 

előtt.  

Szőke Tiborné képviselő: Az önként vállalt feladatnál, a személyi juttatás, dologi kiadás, azt 

úgy gondolom, mivel önként vállalt, az az Ildi bére meg az Adélé. Adélnak a bére hogy alakul? 

Mivel 4 órába a posta, 4 órába óvoda. Tehát Adél, egy az egybe ebben az önként vállalt 

feladatba van? 

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Egy az egyben ott van, igen.  

Szőke Tiborné képviselő: És ő, az ovit attól egy fillér bért nem kap attól, hogy ő csinálja ott 

azt a feladatot, ő az óvodától nem visz el egy fillér bért sem?  

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Nem. 

Szőke Tiborné képviselő: Mert amit a posta ad a 8 órás postai nyitvatartásért, az meg van 

felezve, fele az óvodába megy, fele a postára. Jó.  

A közfoglalkoztatottak száma, 7 fő, akkor az úgy jön ki, hogy három fő a rönkházba, három fő 

a horgászatnál, meg egy fő, Zsuzsi a konyhán? 

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Ez egy átlag, a 7 fő, mert ez az egész év folyamán 

változott.  

Szőke Tiborné képviselő: Igen, mert látom, hogy van olyan is, hogy tervezett 20, a végleges 

meg 19 fő. Jó rendben. Van a szociális kiadások, 12.354.000 Ft, én ennek most kérném szépen 

a részletes kimutatását, nem most, de akkor írásba, emailen, hogy mire, mennyit fizettünk ki.  

Ovinál a dologi kiadásba az élelmiszer ára van benne?  

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Igen, ott minden. 

Szőke Tiborné képviselő: De a dologiba van akkor a tisztítószer, amit vesznek a gyerekeknek 

könyvet, minden. 

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Minden, a rezsi is. 

Szőke Tiborné képviselő: És a másik kérdés, amikor az volt, hogy az esélyegyenlőséget az 

óvónőktől most visszavonták, mi azt meg lett hagyva nekik a bérük? Ha az állam nem is adja, 

de az önkormányzat adja? 

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Most május 1-től újra kapják, tehát meg lett az a 

százalékos gyereklétszám, ami ehhez szükséges 

Szőke Tiborné képviselő: De akkor eddig nem kapták? Vagy az önkormányzat állta eddig is? 

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Nem, hát azt külön, minden hónapban igényelni kell, 

utólag adják. Ők megnézik a bérjegyzéket, hogy van e benne esélyteremtési, és úgy kapja meg 

következő hónapban az önkormányzat azt az összeget.  



Szőke Tiborné képviselő: De akkor ez azt jelenti, hogy emelkedett az óvodánknak a létszáma? 

Hány fővel?  

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Nem a létszám emelkedett, hanem azoknak a száma, 

akik miatt ők erre jogosultak.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Az a gyereklétszám százaléka, akik miatt az arányaiban 

jogosultak erre a pótlékra. 

Szőke Tiborné képviselő: De akkor csak jött egy olyan gyerek. 

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Nem, de az egyiküknek lett egy olyan papírja, amivel 

elérték ezt a létszámot.  

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Lehet, hogy most lett olyan szakorvosi papírja, 

vagy Sajószentpéteren vizsgálták. 

Szőke Tiborné képviselő: De ha most ők most kiállítanak egy gyerekről, nem ők állítják ki ezt 

a papírt? Az óvónő nem állíthat ki ilyet? 

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Dehogy! Megy egy szakszolgálathoz, ahol 

kőkemény vizsgálat van. Az óvónő nem állíthat ki ilyet, ő csak egy véleményt ír, és majd a 

hozzá értő szakszolgálat megállapítja, hogy a leírtak megfelelnek e a valóságnak. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Ő legfeljebb elküldi a véleményét a szakszolgálat felé. 

Szőke Tiborné képviselő: Tehát eddig is ott volt az óvodában, ez a gyerek. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Nem tudjuk, de ez most lényegtelen abból a szempontból, hogy 

változott a támogatás. 

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Ez olyan dolog, hogy egy hét vagy egy hónap 

alatt is változnak a gyerekek.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Ez az önkormányzat költségvetését nem terheli egyébként, mert 

ezt mindig megkapjuk, utólag.  

Szőke Tiborné képviselő: De terheli szerintem. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Nem. 

Szőke Tiborné képviselő: De a dajkáknak mind megadtuk a 32,5 % -os béremelést, úgy 

emlékszem rá.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: De a dajkák béremelése az nem függ össze az esélyteremtési 

illetményrésszel. Azt külön igényeljük minden hónapban, két külön dolog. 

Szőke Tiborné képviselő: Azt én értem, de függ össze, mert az óvónők, mikor megkapták, 

akkor a dajkák bérét felemeltük 32,5%-kal, jól emlékszem? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: De a pedagógus bért és a dajkák bérét megint nem lehet egy lapon 

említeni, hisz teljesen más besoroláson van. 

Szőke Tiborné képviselő: Azért emeltük föl? Az esélyteremtési miatt emeltük föl a dajkák 

bérét?  

Czakó Norbert polgármester: Nem, a versenyképesség miatt emeltük meg a bérüket, meg 

azért, mert jól dolgoznak. 

Szőke Tiborné képviselő: 32,5%-kal? De akkor én úgy emlékszem, hogy az esélyteremtési 

miatt, hogy az óvónők megkapják, a dajkák nem, és ezért föl kell emelni. 

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Nem hiszem, hogy 32,5%-ot emeltünk volna. 



Czakó Norbert polgármester: Annyit mondjuk én sem, nekem az soknak tűnik, hogy annyit 

ráemeltünk volna. Timi azt majd nézd már meg, de nekem ez soknak tűnik, hogy egyszerre 

ennyit emeltünk volna.  

Szőke Tiborné képviselő: Én meg jegyzetelek. És ők megkapták eddig is, az óvónők nem 

kapták meg, a dajkák megkapták, és akkor most, május 1-től kapják meg az óvónők. Ennyi 

csak.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: De, hogyha jogszabály szerint nem járt, akkor ilyen jogcímen 

nem lehet nekik adni. A pedagógusbér az nem így működik. 

Szőke Tiborné képviselő: Tehát az önkormányzatnak nincs is lehetősége, hogy te megadd? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Nem, az önkormányzat, a munkáltatói jogkör gyakorlójának van 

lehetősége, az önkormányzatnak ilyen lehetősége végülis nincsen. Lehet eltéríteni a bért, csak 

a teljesítményértékeléskor, az pedig idén lesz először, egyébként pedig, amikor beálltak ezek 

az emelések, akkor lehetett meghatározni más béreket, azon kívül, év közben, nem lehet. Sőt a 

jutalmazásnál is most már nagyon komoly szabályok vannak, ott elég szigorú, nagyon szűk 

körben lehet a jutalmakat is adni, és innentől kezdve ez, egy kimutatható, nincsenek már 

pótlékok, amikkel szórakozni lehet, most már egy bruttó bér van, erre jön rá az esélyteremtési 

illetményrész és ez, hogy ha az óvoda azt a feltételt teljesíti jogosult. Van olyan óvoda, akik a 

kormányrendelet mellékletében benne vannak, azoknak alapból jár, akik pedig nem kerültek 

bele, azoknak akkor jár, amikor az egyéb feltételeket teljesítik. Ezeket igazolni kell, 

dokumentálni kell. Hogyha az a feltétel ebben az óvodában, ebben a hónapban megvan, és jelzi 

az óvodavezető, akkor igényeljük ezt az illetményrészt, ha pedig nincsen meg ez a feltétel, nem 

felel meg az óvoda, akkor nem tudjuk igényelni, de ez csak egy plusz összeg, ami jár, ezen 

kívül itt saját elhatározásból ezt nem pótolhatja az önkormányzat. Semmilyen egyéb juttatás az 

óvodapedagógusnak nem lehet, a jogszabály is kizárja ezt. 

Szőke Tiborné képviselő: Most megállapították, azt a gyereket mondjuk, holnap elviszik az 

óvodából.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Akkor újra kell vizsgálni, meg kell nézni, hogy hány százaléka 

az összlétszámnak az a gyerekszám, akire jogosultak és akkor onnantól kezdve, le fogja 

jelenteni, hogy ekkortól már nincs ez a gyerek és onnantól kezdve újra kiszámolja, és vagy jár 

vagy nem. Ez akár havonta is, így ahogy mondod, változhat. Ez sajnos ilyen, és ez még mindig 

a jobbik eset, hogy erre van lehetőség, hogy pluszban annak, akik a kormányrendeletben nem 

szerepelnek, azoknak a településeknek ilyen lehetőséget adtak.  

Czakó Norbert polgármester: De most akkor nem értem, mi a baj? Hogy most a dajka keres 

keveset, az óvónő sokat? Vagy fordítva vagy most mi? 

Szőke Tiborné képviselő: Nem, nem, nem. Ez, hogy tudjam a menetét.  

Czakó Norbert polgármester: Ja, mert azt hittem, van valami probléma. 

Szőke Tiborné képviselő: Nem, csak hogy tudjam, hogy ha elmegy egy gyerek, az, aki beteg 

volt, és akkor már rögtön megint a következő hónapban 80 ezerrel megint kevesebb a fizetésük? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Igen, így van, ezt havonta felülvizsgálják.  

Szőke Tiborné képviselő: A mi költségvetésünket akkor nem érinti, mert ugye az állam adja, 

csak az óvónőnek nem mindegy, hogy egy gyerek miatt többet kap vagy kevesebbet.  

Czakó Norbert polgármester: Azt hittem már szólt valaki, hogy keveset keres. 

Szőke Tiborné képviselő: Nem, nem, a menete érdekelt.  

Remenyik Robertina képviselő: És ez a teljesítményértékelés ez mit fog jelenteni?  



Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: A TÉR? Hát minimális jutalmat adhatsz, le van 

az is osztva az iskolában pl. három fő kaphat. Folyamatos óralátogatásokat kell végeznünk, 

amiről jelentést kell írni, KRÉTA-naplóba feltölteni, kielemezni, s a vezető fogja eldönteni, de 

az ellenőrzés is úgy működik, hogy nem előre bejelentett időpontban végezzük, mert nem 

kirakatórára vagyok kíváncsi, tehát, hogy az adott kollegát úgy lássam, amit éppen akkor 

csinálnak.  

Szőke Tiborné képviselő: Na de egy ovinál ki ellenőrzi a két óvónőt.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: A köznevelési intézménynél máshogy alakul, a vezető az, aki 

ellenőriz, vagyis az óvodaigazgató. Ez azt is jelentheti teljesítményértékelés esetén, hogy nem 

csak pozitív irányba, hanem negatív irányba is eltérhet. 

Szőke Tiborné képviselő: De olyan, hogy itt fenntartó Norbi, az Enikőét akkor te javasolhatod 

majd? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Igen.  

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Nem tudom itt hogy van, de nálunk vezető 

vezetőt nézhet, vagy akár a fenntartó is. És igen negatív irányban is eltérhetnek, nagyon sok 

kritériumnak meg kell felelni.  

Remenyik Robertina képviselő: De akkor ez minden évben kötelező, ugye?  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Igen. 

Remenyik Robertina képviselő: És azt meddig, milyen határidőre kell évente elvégezni?  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Ha jól emlékszem június 15-ig, de idén lesz az első ilyen.  

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Pont most volt nálunk is vezetői értekezlet, ahol 

szomorúan mondták a vezető kollégák, hogy több, akár nyugdíj előtt álló kolléga megtagadta, 

tehát tök mindegy, hogy most ő fegyelmit kap, nem fogja ennek alávetni magát.  

Szőke Tiborné képviselő: De a fizetését nem csökkentik a fegyelmivel?  

Dr. Nagy Petronella jegyző: De, dehogynem, itt van rá az alkalom. 

Remenyik Robertina képviselő: És hogyha pozitív értékelés esetén emelés jön szóba, akkor 

az milyen keretből megy? 

Szőke Tiborné képviselő: Nem, csak jutalom, nem? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Nem, hát nem csak a jutalom, emelés is lehet, ha arra van javaslat. 

Nyilván annak költségvetési vonzata is lesz, azt majd abban az esetben egyeztetni kell.  

Szőke Tiborné képviselő: Emelés?  

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Hát a fenntartónak kell tudni, hogy ki fogja 

tudni gazdálkodni. 

Lubai László alpolgármester: Így van, az állam erre biztos nem fog többet adni rá. 

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Így van, mivel saját maguknak kell 

kigazdálkodni, nevetségesen minimális összegről van szó, ezért is mondják a kollégák, hogy 

azért a pár ezer forintért nem vállalják.  

Remenyik Robertina képviselő: De ezzel akkor majd módosítani kell a költségvetést, ha ilyen 

előfordul? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Ha annyira extrém lesz. 

Szőke Tiborné képviselő: Nem pár ezer forint lesz mondjuk. 



Dr. Nagy Petronella jegyző: Igen.  

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: De ha nem adnak rá pénzt, akkor pénzben nem változik 

semmi, állami pénzt a gyereklétszám után kapunk. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Így van. 

Szőke Tiborné képviselő: De az oviba mondjuk, kettő van, azt nem szabják meg, hogy 

hánynak lehet adni?  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Szerintem nem szabják meg, nálatok az iskolában szerintem ez 

belső szabályzat szerint lehet így, ahogy mondtad. Még nem néztem részletesen utána ennek, a 

mértéke biztos, hogy meg van szabva, de gondolom az is, hogy hány százaléknak lehet adni.  

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Még nálunk is erről van folyamatosan 

értekezlet. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Végül is most lesz először ilyen, még mindenki bizonytalan, azt 

sem látjuk, van-e ennek egyáltalán értelme. 

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: E nélkül is tudjuk, ki hogy dolgozik, hozza a 

versenyeredményeket, látjuk, halljuk egymást. 

Szőke Tiborné képviselő: Na de ha jutalmat adunk, akkor az mondjuk mindegy melyik zsebből 

vegyük ki, de az az önkormányzat költségvetéséből megy el a jutalom? 

Czakó Norbert polgármester: Igen, az önkormányzatét terheli, ha emelsz nekik, az 

mindenképpen az önkormányzatéból megy. 

Lubai László alpolgármester: Ők a fejkvótát adják és kész, te meg gazdálkodd ki a többit. Az 

alapján adják a fejkvótát, kiszámolják, hogy mennyi jár. Minden más költség az 

önkormányzaté.  

Szőke Tiborné képviselő: Timi, az ovinál, mi a különbség a vendégebéd meg az ebéd között? 

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Már hogy értve? 

Szőke Tiborné képviselő: Hát hogy van olyan sor, hogy ebéd, meg van olyan sor, hogy 

vendégebéd, tehát ugyanazt jelenti? 

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Ugyanaz. Tulajdonképpen ott csak az jön be, amit 

külsősök vesznek. 

Szőke Tiborné képviselő: Csak egyik ebéd a másik meg vendégebéd, jó. Volt egy ilyen, az 

ellenőrzött számlák között, hogy szociális étkezők 48.000, ez az, amikor be lett vezetve és akkor 

te rakod hozzá a pénzt, amit ők nem fizetnek szociális étkezést? 

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Az ovi kiszámlázza nekem, hogy xy megevett 20.000 

Ft összegű ebédet, én meg kifizetem az ovinak a szoc. keretből.  

Szőke Tiborné képviselő: Jó. A ruhapénz. A ruhapénz az kinek jár itt jelen pillanatban Varbó 

Önkormányzatánál?  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Az önkormányzatnál? 

Szőke Tiborné képviselő: Meg az ovinál, igen. 

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Mindenkinek szerintem. Az óvodánál minden dolgozó 

kapja.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Meg az önkormányzatnál is, nem? 

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Igen. 



Szőke Tiborné képviselő: A ruhapénz az kötelező, Petronella vagy adható? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Mind a két helyen szerintem csak adható.  

Szőke Tiborné képviselő: Jó. A mértékét pedig valaki megszabta. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: A költségvetésnél kimentek az előterjesztések, abban benne 

szoktak lenni.  

Czakó Norbert polgármester: Van még valakinek kérdése, hozzászólása? 

Szőke Tiborné képviselő: Nekem ennyi volt a költségvetéshez. 

Czakó Norbert polgármester: Amennyiben nincs több kérdés, hozzászólás, kérem a Tisztelt 

Testület állásfoglalását. 

Ezt követően a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül megalkotta a 

következő rendeletet. A döntéshozatalban 7 képviselő-testületi tag vett részt. 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testületének 4/2025. (V. 22.) önkormányzati 

rendelete az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 1/2024. (II.15.) rendelete 

módosításáról 

(A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

3. Napirendi pont 

Czakó Norbert polgármester: Következő napirendi pontunk kapcsán is mindenki megkapta 

az előterjesztést. Van valakinek kérdése, hozzászólása? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Szeretném tájékoztatni a Tisztelt Testületet, hogy költségvetési 

szervek belső kontrollrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 370/2011. (XII. 31.) Korm. 

rendelet (a továbbiakban: Bkr.) 49. § (3a) bekezdésében foglaltak alapján a jegyző a tárgyévre 

vonatkozó éves ellenőrzési jelentést, - a tárgyévet követően, legkésőbb a zárszámadási rendelet 

elfogadásáig - a képviselő-testület elé terjeszti jóváhagyásra. 

 

A Bkr. 11. § (2a) bekezdése szerint a helyi önkormányzati költségvetési szerv vezetője a 

nyilatkozatot az éves költségvetési beszámolóval együtt küldi meg az irányító szerv 

vezetőjének. A vezetői nyilatkozatot a polgármester a zárszámadási rendelet tervezetével együtt 

terjeszti a képviselő-testület elé. 

Czakó Norbert polgármester: Kérem a Tisztelt Testület állásfoglalását. 

 

dr. Nagy Petronella jegyző az elhangzottak alapján határozati javaslatot tesz az alábbiak szerint: 

 

Határozati javaslat 

Tárgy: belső kontrollrendszer minőségéről szóló nyilatkozat 

jóváhagyásáról Varbói Napközi Otthonos Óvoda vonatkozásában 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete az 

előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozta: 

 



Varbói Napközi Otthonos Óvoda intézményvezetője által tett, a 

2024. évi belső kontrollrendszer minőségére vonatkozó 

nyilatkozatokat jelen határozat melléklete szerint hagyja jóvá. 

 

Felelős: óvodavezető,  

Határidő: azonnal 

 

Ezt követően a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, meghozta a következő határozatot. 

A döntéshozatalban 7 képviselő-testületi tag vett részt. 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

48/2024 (V. 21.) határozata 

belső kontrollrendszer minőségéről szóló nyilatkozat 

jóváhagyásáról Varbói Napközi Otthonos 

Óvodavonatkozásában 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete az 

előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozta: 

 

Varbói Napközi Otthonos Óvoda intézményvezetője által tett, 

a 2024. évi belső kontrollrendszer minőségére vonatkozó 

nyilatkozatokat jelen határozat melléklete szerint hagyja jóvá 

Felelős: óvodaigazgató 

Határidő: azonnal 

 

dr. Nagy Petronella jegyző az elhangzottak alapján határozati javaslatot tesz az alábbiak szerint: 

 

Határozati javaslat 

Tárgy: belső kontrollrendszer minőségéről szóló nyilatkozat 

jóváhagyásáról Varbó Község Önkormányzata vonatkozásában 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete az 

előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozta: 

 

Varbói Község Önkormányzata jegyzője által tett, a 2024. évi 

belső kontrollrendszer minőségére vonatkozó nyilatkozatokat 

jelen határozat melléklete szerint hagyja jóvá. 

 

Felelős: jegyző 

Határidő: azonnal 

 

Ezt követően a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, meghozta a következő határozatot. 

A döntéshozatalban 7 képviselő-testületi tag vett részt. 

 



Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

49/2024 (V. 21.) határozata 

belső kontrollrendszer minőségéről szóló nyilatkozat 

jóváhagyásáról Varbó Község Önkormányzata vonatkozásában 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete az 

előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozta: 

 

Varbói Község Önkormányzata jegyzője által tett, a 2024. 

évi belső kontrollrendszer minőségére vonatkozó 

nyilatkozatokat jelen határozat melléklete szerint hagyja 

jóvá 

Felelős: jegyző 

Határidő: azonnal 

 

Czakó Norbert polgármester: Akkor térjünk rá a zárszámadásra. Van valakinek kérdése, 

hozzászólása? 

Remenyik Robertina képviselő: Itt még nekem lenne kérdésem, ha meg találom. Melyik 

táblában vannak ezek a támogatások?  

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: Melyik támogatások?  

Szőke Tiborné képviselő: A civil szervezetek. 

Brindzár Attiláné képviselő: Az ott van a végén.  

Berec Lászlóné pénzügyi főtanácsos: 12-es talán, nem a 9-es. 

Remenyik Robertina képviselő: Igazából nekem az lenne a kérdésem, hogy ezek a 

támogatások milyen formában kerülnek odaítélésre, kiutalásra és hogy beszámolási 

kötelezettség terheli a támogatottakat?  

Czakó Norbert polgármester: Gyakorlatilag azért is hívtuk ide Lajost, hogy ő is beszámoljon 

a polgárőrség működéséről én pedig a sportról.  

Remenyik Robertina képviselő: Tehát, hogy kérelem, vagy pályázat, vagy hogyan történik? 

Czakó Norbert polgármester: Hát megbeszéltük, mindig megszavazta a testület. 

Szőke Tiborné képviselő: Norbi, nem szavaztuk meg.  

Czakó Norbert polgármester: Mit nem szavaztatok meg? 

Szőke Tiboré képviselő: Például nagyon kellemetlen érzés volt ott ülni Parasznyán, a nőnapon, 

február 27-én, amikor utólag Lajos bemondatta, hogy ma délután, Varbó utalt a Bányász 

Nyugdíjas Szakszervezetnek 300.000 Ft-ot.  

Czakó Norbert polgármester: Na jó, de arról meg azt beszéltük meg, hogy van nem tudom 

most mennyi keretem, ameddig nem kell külön dönteni a testületnek.  

Szőke Tiborné képviselő: Erről? Ez nem az. 

Czakó Norbert polgármester: Hát miért, ez nem alatta van? Én úgy gondolom.  

Szőke Tiborné képviselő: Elvileg be kellene adni kérelmet, annyit kerestük a törvényt. 



Remenyik Robertina képviselő: Vagy kérelem vagy pályázat érkezik-e? Dönt e róla a 

képviselő testület, hogy mennyi támogatást ítél meg és beszámolnak e erről a támogatottak?  

Czakó Norbert polgármester: Felhívom Friedel Bandit, visszautaltatom a támogatást.  

Szőke Tiborné képviselő: A T.I.T.O.K. –ba, azt se tudom, hogy kinek utaltad a százezret.  

Remenyik Robertina képviselő: Én általánosságban kérdezem, nem konkrét támogatottal 

kapcsolatban.  

Szőke Tiborné képviselő: Azt se tudtam, hogy a Malacvédőnek van abba 50.000 és 

szeptemberig ültem a testületbe. Robertina, te tudtad a múlt évbe? 

Czakó Norbert polgármester: De most olyan összegekről beszéltek ami 

Szőke Tiborné képviselő: Nem, ez elv maga. Norbi, ehhez eleve be kellene adnia írásba. 

Czakó Norbert polgármester: De ezt már mondtuk, hogy ha én 50.000 Ft-okért szaladgálnék 

hozzátok mindig, akkor állandóan testületit kéne tartani.  

Szőke Tiborné képviselő: Hát havonta egyszer nyugodtan lehet. Nem hiszem, hogy a 

Malacvédő is nem tudott volna várni még két hetet, míg testületi van, mert hogy a tízezreseket, 

arról láttam rendesen érkezik hozzá kérelem. 

Czakó Norbert polgármester: Jó, akkor majd legközelebb 

Szőke Tiborné képviselő: De ezektől, senkitől. És én nagyon jól tudom, mert megint jól 

emlékszem, hogy tavaly én mondtam év elején, amikor a költségvetést tárgyaltuk, hogy 

szavazzuk meg a Bányász Szakszervezetnek. Te kérted a 3 milliót, én mondtam, hogy a 

polgárőrségnek hatról - ha a sportot emeltük- legyen nyolcszázezer. Utána azt mondtad, hogy 

a Bányász Szakszervezetnek nem, mert hogy mi csináljuk a bányász központi rendezvényt, 

majd akkor, utólag. Hát persze utólag már senki nem beszélt róla, ott meg kellemetlenül érezted 

magad, hogy ugye Horváth Jani bekiabálta, hogy Varbó nem utalt. Még lehet, hogy Julika 

felolvasta részletesen. 

Czakó Norbert polgármester: Hát hogyne utaltunk volna, hát elmondták, hogy itt van. 

Szőke Tiborné képviselő: De az ez évi. Mert az már ez évbe ment ki. 

Czakó Norbert polgármester: Tavaly meg nem volt ilyen, hogy bekiabált valaki. Most nem 

tudom, lehet valaki felheccelte, macska Jancsit, hogy bekiabáljon, vagy nem tudom. 

Szőke Tiborné képviselő: Hát ezért mondom. Most kiabált be.  

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: De most utaltatok nem?  

Szőke Tiborné képviselő: De ez már ez évi, de tavaly nem utaltunk. 

Czakó Norbert polgármester: Így van, tavaly nem utaltunk, nyilván én azt Bandival 

megbeszéltem akkor, hogy mikor mit utaltunk. Itt van Lajos, szót kér, akkor majd ő, mint a 

szakszervezet alelnöke biztos tud erről mondani valami, úgyhogy halljuk, mondja el. 

Szőke Lajos: Köszönöm, hogy megadtátok a lehetőséget, hogy szólhassak s eldöntsem 

közöttetek ezt a konfliktust, hogy hogyan is volt ez. Nem délután lett ez Friedelnek 

megmondva, hanem előtte meg lett mondva neki két nappal, csak ő elfeledkezett, hogy átment 

a számlára ez a bizonyos összeg. És amikor olvasta föl akkor én szóltam, hogy bocsi, de nem 

mondtad a miénket és utána ő mondta is, hogy megérkezett a számlára. Ez így volt. A tavalyi 

évben a szakszervezet meg azért nem kapott pénzt, mert Bandival megbeszéltük, hogy mi 

rendezzük a szakszervezeti bulit és mi állunk mindent és akkor úgy döntöttünk, hogy nem 

adunk pénzt majd csak jövőre. Azt mondta, hogy rendben van és ehhez még azt is mondtuk, 



hogy biztosítjuk minden évben a majálist, segítjük őket. Akkor azt mondta, hogy jó, akkor így 

zárult le ez a dolog. Ő, mint elnök és én mit helyettes itt voltunk és megbeszéltünk mindent. Az 

hogy ki, mit kiabál be onnan a hátsó sor végéből, az senkit nem érdekel. A vezetőség azt mondta 

minden rendben van, ez így működik.  

Szőke Tiborné képviselő: Kérhetem azt a banki számlát, amin ezt a 300.000-ret elutaltuk, hogy 

előtte két nappal volt? Szeretném megnézni.  

Czakó Norbert polgármester: Hogy jó-e a dátum, átutaltuk- e ténylegesen? Megnézheted. 

Szőke Tiborné képviselő: Előtte két nappal, most mondta elnökhelyettes úr. Azt mondta előtte 

két nappal, szeretném bekérni ezt a banki számlát, amin a 300 000 Ft át lett utalva. 

Czakó Norbert polgármester: Gondolom, ugyanúgy el lehet kérni, mint a többit. 

Szőke Tiborné képviselő: De ezt most, most kell tisztáznunk. 

Czakó Norbert polgármester: Ja, hogy most, most nem. Ugyanúgy, mint a többi számlát, 

ugyanúgy elkérheted és akkor majd átnézed.  

Szőke Tiborné képviselő: Szerintem van jogom elkérni, és beletekinteni, most egy vitás 

helyzetben. Jegyző asszony? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Tizenöt nap van rá, hogy válaszoljunk. 

Szőke Tiborné képviselő: Jó, akkor kérném 15 napon belül, melyik dátummal lett elutalva.  

Czakó Norbert polgármester: Rendben.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: A betekintést 15 napon belül biztosítjuk.  

Czakó Norbert polgármester: Robertina egyéb kérdés? 

Remenyik Robertina képviselő: Igazából csak javaslatként szeretném akkor mondani, hogy 

ha ilyen támogatási igény felmerül, akkor kérjünk már be kérelmet, döntsünk róla és aztán majd 

egy beszámolási kötelezettséget írjunk elő, esetleg a támogatás odaítélésével kapcsolatban 

kötött szerződésben vagy dokumentumban.  

Szőke Tiborné képviselő: Három milliót megszavaztunk a Sportnak, júliusban megszűnik a 

Sport, miért lett átutalva a 3 millió?  

Czakó Norbert polgármester: Nem szűnik meg a Sport júliusban.  

Szőke Tiborné képviselő: De a nagy csapat, amiéért a több pénz elment Norbi, hát ha egyszer 

megszűnik valami, akkor miért marad meg ugyanaz a támogatás még egy félévre?  

Czakó Norbert polgármester: Azért, mert amit már mondtam neked anno is, hogy annyiba 

került a csapat, hogy már lassan a saját pénzemet rakosgattam hozzá, úgyhogy ezt is mondtuk 

már. Úgy tudom, hogy beszélgettél már Hegedűs Lacival is, meg Szabival is, akkor elmondták, 

hogy mennyibe kerül a foci. 

Szőke Tiborné képviselő: Nem mondták el.  

Czakó Norbert polgármester: Na jó, ha nem mondták el, akkor majd én elmondom. 

Szőke Tiborné képviselő: Át lett utalva első hónap 10-én másfél millió, negyedik hónap 11-

én még másfél millió, mikor már június, júliusban lehetett tudni, hogy nem indul a nagy csapat. 

Czakó Norbert polgármester: Nem lehetett tudni, miért lehetett volna? Mikor indul a nagy 

csapat? Augusztusban indul a szezon. 

Szőke Tiborné képviselő: Akkor az újságcikked, akkor volt az Észak-ban, hogy Varbó nem 

kíván indítani felnőtt csapatot hatodik hóban. Tehát én nem tartom jogosnak, hogy egy olyan 



civil szervezetnek, aminek a fele megszűnik, aki a több pénzt viszi el, annak a csapatnak oda 

adjuk egy az egybe az év elején megszavazott pénzt. És annak a vezetője, annak a civil 

szervezetnek Czakó Norbert, polgármester.  

Czakó Norbert polgármester: Ez így van, mert nincs, aki csinálja, tudod? Anno 2018-ban is 

Géza rám erőltette, azt mondta Géza, hogy kirúg, ha nem fogom csinálni. Utána, amikor 

megválasztottak polgármesternek, beszéltem Szabival, beszéltem Cseh Krisztiánnal, beszéltem 

emberekkel, hogy valaki vállalja már el, hogy ne csináljam a kettőt együtt, nem akarta senki 

bevállalni. Most, hogy ha júniusban megint nem azt mondom, hogy most akkor csináljuk tovább 

az ifit, amivel szintén van baj, akkor tényleg megszűnt volna az egész. Nyilván így azt 

kiabáltátok, hogy így is… 

Szőke Tiborné képviselő: De kötelezettséged megvolt, nem tudtad megszüntetni az ifit, mert 

5 év a pályázat miatt, nem tudtad megszüntetni. Nem azért nem szüntetted meg, mert nem 

akartad, mert nem tehetted meg.  

Czakó Norbert polgármester: Már miért ne tudtam volna? Máshol is vannak pályázatok, 

máshol is szűntek meg csapatok, mert nem tudták fenntartani.  

Szőke Tiborné képviselő: Ezt már beszéltük, hogy meg kéne, Lajos mondta szó szerint itt 

ülésen, hogy de a pályázat miatt nem tudjuk megszüntetni.  

Czakó Norbert polgármester: De nem is akarom. 

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Inkább indítani kéne, nem megszüntetni.  

Czakó Norbert polgármester: Így van, még nagyot is indítani kéne. Most is kérdezték a 

gyerekek, de nem megy. Nagyon jól tudjátok, hogy most a 3 millióból 1 milliót csináltunk, és 

most az 1 millióból is éppen hogy kijövök. Csak számold ki, hogy az edzőnek a bére mondjuk 

havi 200.000 Ft-tal, szorozd már föl. Csak ennyit mondok.  

Szőke Tiborné képviselő: Milyen 200.000 Ft, mikor? 

Czakó Norbert polgármester: Amikor ment mind a két csapat. 

Lubai László alpolgármester: Most már azt is előírják, milyen végzettségű edzőnek kell lenni. 

Remenyik Robertina képviselő: De most, hogy ha nem lesz pénzetek, akkor be tudod adni a 

támogatási igényt. 

Czakó Norbert polgármester: Mármint mire? 

Remenyik Robertina képviselő: Hát az önkormányzathoz. 

Czakó Norbert polgármester: Hát jó, rendben van, csak én arra utalok vissza, hogy Kati nem 

látta, hogy mondjuk 2023-ban hogy állt a pénzünk, meg 2024-ben hogy voltak. Pont erre 

mondtam, hogy pl. 2023-ban hozzátettem a saját pénzemet, és abból fizetgettem a játékosokat, 

mert akkor nem jön el focizni. 2024-ben ugyanez. 

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Hányszor etettük meg őket saját pénzünkből. 

Remenyik Robertina képviselő: És azt honnan lehet tudni, hogy mikor van ifi meccs?  

Czakó Norbert polgármester: Hát fent van az interneten, mlsz.hu és ott van egy olyan, hogy 

meccs-center.  

Szőke Tiborné képviselő: Norbi, mennyi TAO pénzt költöttél még a mi pénzünkhöz hozzá? 

Czakó Norbert polgármester: De Kati, azt én mire költöttem? A focipályára, a 

locsolórendszerre,  



Szőke Tiborné képviselő: Ott volt és még kinyomtattam, fent volt neten, a te oldaladon, 

amennyit még pályázatot nyertél, még hárommilliót ruhákra, mindenre. 

Czakó Norbert polgármester: Igen, igen, de ez nem ruhára ment Kati. Tavalyi évben is felül 

kellett vizsgálni a  

Szőke Tiborné képviselő: Jó, majd beszámolsz a hárommillióról. 

Czakó Norbert polgármester: Hát beszámolok, persze, nyilván összegeket nem mondok, de 

beszámolok, hogy mire ment el. Most akkor már elkezdem elmondani. Ott van, hogy a 

Szövetségnek fizetni kell, sportorvost fizetni kell, tavalyi évben a defibrillátor-felülvizsgálat 

volt, azt is fizetni kellett, edzőket fizetni kell, játékosokat fizetni kell, benzint fizetni kell, néha 

megetettük őket. A sportszer vásárlás TAO-ból valósult meg.  

Szőke Tiborné képviselő: És azon kívül van még külön pályázat, ami mindig nyer. 

Czakó Norbert polgármester: Micsoda? TAO-pályázaton kívül a focira? Milyen pályázaton 

nyertünk?  

Szőke Tiborné képviselő: Ami fel van téve neked az oldaladra, az a TAO-s pályázat mindig?  

Czakó Norbert polgármester: Hát persze.  

Szőke Tiborné képviselő: Volt olyan amikor visszavonják egy bizonyos részét, az is TAO-s 

pályázat? 

Czakó Norbert polgármester: Más pályázat nincs a focinál.  

Szőke Tiborné képviselő: A bírókat azt mind neked kell fizetni? Arra sincs semmi támogatás? 

Czakó Norbert polgármester: Igen, az is MLSZ-es költség, persze.  

Szőke Tiborné képviselő: Tehát teneked tulajdonképp a három millió a benzinre kell, meg 

hogy a focistákat tudd fizetni. 

Czakó Norbert polgármester: Meg az edzőt, meg az MLSZ-t, meg a sportorvost. 

Szőke Tiborné képviselő: Az MLSZ-nek mennyi? 

Czakó Norbert polgármester: Hát az előbb mondtad te el. Hogy a bírók, vagy akkor mondjuk, 

tavaly is – Lajos itt van, meg Ágota is – itt volt Szendrő, megcsinálták a cirkuszt, mégis minket 

büntettek meg 60.000 Ft-ra.  

Szőke Tiborné képviselő: De Norbi, egyszer nem mondod. 

Czakó Norbert polgármester: Mit? 

Szőke Tiborné képviselő: Ilyeneket. Soha, itt, hogy elmondanád, hogy mi történik vagy hogy 

milyen gondokkal küzdesz. 

Czakó Norbert polgármester: Hát lejössz, meglátod, elmondom. Nem egyszerű ez. 

Szőke Lajos: Van egy sportgyűlés, ez ahhoz tartozik ez. Van egy vezetőség a sportba. 

Szőke Tiborné képviselő: És ki van a vezetőségbe? 

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Hát hányszor megetetjük, meg visszük őket 

saját költségünkön. Ez olyan, mint az iskolában is elviszem a gyereket a versenyre én a saját 

benzinemen, soha nem fizet érte az egyházkerület ez az én szeretetem a gyerek felé, hogy 

tudom, hogy tud versenyezni, ügyes, de a büdös életbe nem viszik el. Most ezt vagy csinálom 

a hitemből, a szeretetemből, vagy akkor hagyjuk abba. 



Szőke Tiborné képviselő: Ágota, szerinted 14 éves korától a 31 évig focizó fiammal én mit 

csináltam? Tibi a testületi pénzéből mennyi pénzt nyomott a sporthoz? Nagyon jól tudod, mert 

az urad vezette be a gázt 400.000 forintért. 

Czakó Norbert polgármester: És az hány éve volt, Kati? Akkor még a játékosok még egy 

sörért fociztak, most meg 20,000 forintért. 

Szőke Tiborné képviselő: Hát én erről se tudok.  

Czakó Norbert polgármester: Szerinted? Azért mondom. 

Szőke Tiborné képviselő: Meccsenként adod nem csak győztes meccsért már? 

Czakó Norbert polgármester: Volt, aki fixben volt már. 

Lubai László alpolgármester: Mindig úgy volt, hogy általában próbáltunk 

teljesítményorientáltan, pontonként. De vannak olyan játékosok, amikor ő megmondja, 

mennyiért jön el, Asszony Béci például ilyen volt. Ő megmondta, hogy ő minden meccsért fix 

összeget kér, ő a vesztes meccsen is odateszi magát, ha kell nekünk így akkor jön, hanem, akkor 

nem. Ilyenek mindig vannak. 

Czakó Norbert polgármester: És ha nem adsz, akkor nem jön el focizni, voltak, akik év 

közben jöttek, hogy nekik több pénz kell. Mondtam, nekik, hogy nehogy már, hát nem nyerünk, 

erre az volt a válasz, hogy ő elmegy. Ha pedig elmegy a fele csapat, akkor meg év közben 

tényleg szégyen. 

Remenyik Robertina képviselő: Helyi gyerekek milyen arányban vannak? 

Czakó Norbert polgármester: Most az ifi azért is jó, mert a nagyban nem igazán volt, itt 

legalább környékbeliek vannak, Sajókápolnáról, Radostyánból, Parasznyáról. Most már 

legalább völgyesi gyerekek. 

Remenyik Robertina képviselő: Van valami esély, hogy a nagy csapatot újraindítsuk? 

Czakó Norbert polgármester: Ezt mondtam nekik, hogy ha úgy kialakulnak, ezek a gyerekek 

úgy felnőnek, hogy netán alkalmasak lesznek rá, kialakítanak egy jó közösséget, akkor talán 

tudjuk.  

Szőke Lajos: De nem tudom, hogy a képviselő testület, amikor megyei II-ben voltunk, hogy 

hány képviselő jött el a meccseket megnézni. Nem ilyenkor kell kritizálni, akkor le kellett volna 

jönni a meccseket megnézni, amikor ott vagyunk. Azt kell mondani, hogy nincs senki vendég, 

akkor minek állítsunk fel egy csapatot, amikor nincsen néző. A varbói futball arról szólna, hogy 

a varbói gyerekeket sportoltassuk, mozogjanak. De nem jönnek a varbói gyerekek csak az 

idegenek. Még Putnokról, meg Zsolcáról is jártak, és akkor fizesd nekik a benzinpénzt, fizesd 

meg kaja, meg üdítő is kéne, és még megkérdezi, mennyit tetszenek tudni adni? Én azt tudom 

mondani, hogy jó döntést hoztunk, hogy a fiatalokat el tudtuk indítani.  

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Én arról beszámolhatok, hogy igen, én ott 

vagyok mindig. Mindig látom, hogy mit költünk rájuk, saját benzinünkön vittük őket, van 

amikor két autóval mentünk, hogy el tudjuk őket vinni egy –egy meccsre. Nem gondolom, hogy 

ezeket kellene megszüntetni, vagy tőlük elvenni. 

Remenyik Robertina képviselő: Amikor helyi meccs van, ki lehetne tenni a Facebook-ra is.  

Czakó Norbert polgármester: Figyelj Robertina, amikor még volt a nagy csapat, ezt csináltuk, 

volt, hogy még plakátot is szerkesztettek, ugyanúgy nem jöttek el. De most már vannak, ha 

most lejössz, láthatod, most, hogy környékbeliek vannak, eljönnek a barátok, családtagok, most 

már többen vannak egy ifi meccsen, mint régen a nagy csapatnak a meccsein. 



Lubai László alpolgármester: Figyeljetek, én úgy látom, hogy ez egy átmeneti állapot, az jó 

dolog, hogy úgymond lejjebb vettük a költségeket, és egy ifi csapatot tartunk. Itt van esély, 

hogy legyen majd futball, majd akkor- tudom most rám fogtok szólni – amikor eltakarodik ez 

a sz@ros kormány, és megszűnik ez a TAO pénz 

Szőke Tiborné képviselő: Kérem a jegyzőkönyvbe szó szerint beírni alpolgármester úr 

mondatát. 

Lubai László alpolgármester: Nem érdekel engem, hogy te mit mondasz. visszatérve és akkor 

nem lesz ez a TAO-s pénz és akkor megszűnnek ezek a csapatok, ahová vannak most gyerekek 

és utána majd eljön az idő, amikor átfordul a dolog, és akkor majd azért jönnek, hogy 

focizhassanak. Mert most a pénzért jönnének, de azért mert van pénz. De ha megszűnik, felül 

ezt a pénzcsapot elzárják, akkor onnantól kezdve csak néhány csapat fog megmaradni, az 

olyanok, mint Varbó, ahol valamennyit tudnak rááldozni.  

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Szerintem több felnőtt is visszajönne, még 

minimális pénzért is, csak nyáron el kell őket hívni, el kell velük beszélgetni.  

Czakó Norbert polgármester: De látod, kimondtad a kulcsmondatot, hogy visszajönnek, de 

egy minimális összegért.  

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Én végül is nem tudom, csak gondolom, lehet 

eljönnének ingyen is. 

Czakó Norbert polgármester: Ezt most csak arra fel mondom, hogy Kati kérdezte, hogy hova 

tettem el három millió forintot. 

Szőke Tiborné képviselő: Úgy, hogy nincs meg fél évig, ez még mindig kérdésem. Hát ezt 

még mindig nem tudom elfogadni. 

Czakó Norbert polgármester: Elmondtam.  

Szőke Tiborné képviselő: Hát másfél milliót ne mondd már Norbi, hogy előző évbe 

hozzátettél. A magad pénzéből. Tehát ez a csapat nem működött egy fél évig és ugyanannyi, 

sőt, ugye 3 milliót adtunk, mert annyit kértél, megszavaztuk. A kérdésem még mindig ez, és 

még mindig azt állom, hogy én még mindig nem tartom helyesnek, hogy egy civil szervezet, 

ami fél időtől nem működik, amit év elején az egész éves működésre szavaztunk meg, ugyanazt 

a pénzösszeget elköltötted, ezt még mindig állom. 

Szőke Lajos: Az árakat figyelembe vetted?  

Szőke Tiborné képviselő: Lajos, másfél millió forint. Még ha ötszázról lenne szó, de ez másfél 

millió. 

Czakó Norbert polgármester: Most tudod kinek kéne jönnie, akik kiborítékolva megkapták a 

pénzeket, nekik kéne itt lenni. De most én ilyet én nem fogok, nem fogok behívni senkit.  

Szőke Tiborné képviselő: Másfél millió a különbözet.  

Czakó Norbert polgármester: Mert Éva borítékolt ki pénzeket nekem, amit odaadtam, meg 

Timi. Úgyhogy esetleg majd odamegyünk és akkor elmondják, de tudod mit, gyere ki Kati most. 

Szőke Tiborné képviselő: Norbi, másfél millió nagyon sok egy nem működő civil szervezetre. 

Czakó Norbert polgármester: De gyere ki, kimegyünk Évához és majd ő megmutatja. 

Szőke Tiborné képviselő: Nem megyek, nem hagyom el az üléstermet.  



Szőke Lajos: Ragaszkodjunk már a napirendi pontokhoz, menjünk már végig rajta, az 

egyebekben majd megbeszélitek ezt, de engem is meghívtatok, hogy tartsam meg a polgárőrség 

beszámolóját, és csak megy az idő. 

Czakó Norbert polgármester: Rendben térjünk vissza a beszámolókra, én beszámoltam, kész. 

Szőke Tiborné képviselő: Ez volt a beszámoló?  

Czakó Norbert polgármester: Igen, ez volt az. Átadom a szót Szőke Lajosnak, tartsa meg a 

polgárőrségről szóló beszámolóját. 

Szőke Lajos: Sok szeretettel köszöntök mindenkit, nem újdonság számomra ennek a 

beszámolónak az előadása, hiszen 18 éve vagyok a Varbói Polgárőrségnek az elnöke. Nem 

tudom mennyi időt kaphatok, de szeretném kicsit részletesebben bemutatni a polgárőrséget. 

Czakó Norbert polgármester: Mondjad Lajos nyugodtan, meghallgatunk. 

 

Szőke Lajos ismerteti a Varbói Polgárőregyesület működéséről szóló beszámolóját. 

Szőke Lajos: Végezetül pedig szeretném megköszönni a Képviselő testület támogatását, mi 

továbbra is itt vagyunk, együttműködünk, minden rendezvényen szívesen besegítünk. 

Köszönöm szépen, hogy meghallgattatok, ha van kérdés, válaszolok. 

Szőke Tiborné képviselő: Lajos, én nagyon örültem volna, ha ezt, amit most itt elmondtál, 

megjelent volna már az újságban. Nagyon köszönöm.  

Szőke Lajos: Szerintem volt már benne ez az újságban. 

Szőke Tiborné képviselő: Ezt évente egyszer, nyugodtan, rövidebben, de meg lehetne írni. Írd 

le ugyan így a kezdetektől.  

Remenyik Robertina képviselő: Egy fél oldalt rá lehetne szánni. 

Szőke Tiborné képviselő: Én itt ültem öt évig, mégis most hallom először ezeket az eseteket, 

ilyenekről mi sem tudtunk.  

Szőke Lajos: Itt szeretném elmondani, hogy tavalyi év, az „idősek éve” volt a polgárőrség 

számára, idén pedig a „gyermekek éve”. A lényege, hogy próbáljuk kiszűrni a kábítószereseket. 

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Ehhez kapcsolódóan nekünk volt egy vezetői 

értekezlet, hogy pl. két-három havonta egyszer a falvakban a gyermekjóléttől, a jegyző, a 

polgárőrségtől, a rendőrségtől és a körzeti iskolától a bűnügyi referens, ilyen ad-hoc szerűen 

kocsmába bemegyünk ellenőrzést tartani. 

Szőke Tiborné képviselő: Lajos, még azt kérdezném, hogy a polgárőrök nevét tudhatjuk? 

Szőke Lajos: Igen. 

Szőke Lajos ismerteti a polgárőrség névsorát. 

Szőke Tiborné képviselő: Hány fő a kötelező, hogy megmaradjon a polgárőrség? 

Szőke Lajos: Ha jól emlékszem 7 fő. 

Remenyik Robertina képviselő: És nők is lehetnek? 

Brindzár Attiláné képviselő: Akkor én is szeretném hozzáfűzni, hogy nők is lehetnek, meg is 

van hozzá a végzettségem, úgyhogy én szívesen be is lépnék.  

Szőke Lajos: Igen, lehetnek, ifjú polgárőrök is lehetnek. Czakó Norbert most fog belépni, és 

szeretném, ha Lubai László is belépne. 



Lubai László alpolgármester: Már legalább tíz éve macerálsz ezzel, megmondtam mikor 

lépek be, amihez én tartom is magam, de ha elmondom, megint lejegyeztetik a jegyzőkönyvbe, 

viszont ott volt egy jelentkező, hallottad? 

Szőke Lajos: Hallottam.  

Lubai László alpolgármester: Ő szeretne belépni. 

Szőke Lajos: Hallottam, a papírja is rendben van, nincs semmi gond, majd megbeszéljük.  

Szőke Tiborné képviselő: Nem lehetne egy olyat, hogy tartani egy napot, amikor így 

beszámolnál, de az lenne a cél, hogy van-e jelentkező. Mint, ahogy itt, gondoltátok volna, hogy 

ő fog jelentkezni?  

Remenyik Robertina képviselő: De ha ír az újságba egy cikket, abba beleírhatná azt is, hogy 

várja a jelentkezőket. 

Szőke Tiborné képviselő: De az az érdekes, ahogy elmondja, mert így te se olvastad, ahogy 

én se olvastam.  

Szőke Lajos: De ha az újságban nem olvassák el, akkor ide sem jönnek el.  

Remenyik Robertina képviselő: Az ifjú polgárőr az hogy működik? 

Szőke Lajos: Ifjú polgárőrök azok lehetnek, akik a 16. évüket betöltötték, de még 18. év alattiak 

és erkölcsileg megfelelnek.  

Szőke Tiborné képviselő: De ők is beoszthatók szolgálatba? 

Szőke Lajos: Kísérővel csak. 

Szőke Tiborné képviselő: És teneked, ha szolgálatba áll Katica, neked a munkaruhát rögtön 

biztosítani kell? 

Szőke Lajos: Rögtön, persze. 

Remenyik Robertina képviselő: És az idén a polgárőrségnek a támogatás hogy lesz? 

Czakó Norbert polgármester: Az bele van tervezve az idei költségvetésbe, ugyanúgy 800.000 

Ft. 

Szőke Tiborné képviselő: Tavaly én javasoltam, hogy hatról legyen nyolcszázezer. Az elég? 

Brindzár Attiláné képviselő: Hát amit a sportnál megspórolunk azt majd átteszük ide. 

Czakó Norbert polgármester: A sportra visszatérve, Robertinának én az imént megmutattam, 

hogy egy hónapot. Ne mondd el, de na. 

Szőke Tiborné képviselő: Köszönjük a beszámolót Lajos. 

Remenyik Robertina képviselő: Köszönjük, örülünk, hogy végzitek a munkátokat, jó lenne, 

ha bővülnének még a tagok is. 

Szőke Lajos: Köszönöm, hogy meghallgattatok, igen jó lenne, de a bővülés a költségek 

növekedését is jelentené, több pénz kellene, hogy tudjam felöltöztetni őket. 

Remenyik Robertina képviselő: Ha felmerül valami problémátok, forduljatok hozzánk. 

Szőke Lajos: Mi nem kéregetünk, mi szolgálunk és védünk, és nem büntetünk. További jó 

munkát nektek. 

Szőke Lajos távozik. 



Czakó Norbert polgármester: Na, akkor a zárszámadás elfogadása előtt, még a Kft. 

beszámolóját is jóvá kellene hagyni. 

Remenyik Robertina képviselő: A zárszámadásról már nem szavaztunk?  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Ott akadtunk el, amikor megkezdtétek a két civil szervezet 

beszámolóját.  

Czakó Norbert polgármester: Az előterjesztést erről is mindenki megkapta, van valakinek 

kérdése, hozzászólása? Igazából Kft. nem működik, ami pénzmozgás van ott, az Karcsinak a 

díja és a havi számlavezetési díj. Meg akartuk már a számlát szüntetni, de kötelező működtetni 

és a céges számla havonta kb 5000 forint, ez nagyon sokat elvisz.  

Szőke Tiborné képviselő: És bevétel? Semmi? 

Czakó Norbert polgármester: Semmi, hát nem működik.  

Remenyik Robertina képviselő: Akkor nincs tevékenysége most egyáltalán? 

Czakó Norbert polgármester: Nem csak most, már évek óta. 

Lubai László alpolgármester: Utoljára szerintem akkor volt, amikor még az óvodához 

tartozott a halgazdálkodás.  

Szőke Tiborné képviselő: De akkor mi a bevétel? Az a 681 akkor miért van ott? Tárgyévi 

adatok, ott van.  

Czakó Norbert polgármester: Figyelj, hogy ha nagyon érdekel, Karcsit felhívom, annyit 

mondott reggel, hogy most megy az onkológiára, vagy fölveszi, vagy nem. Én nem biztos, hogy 

most zavarnám, de ha gondoljátok, felhívom.  

Szőke Tiborné képviselő: De te nem tudsz bevételről? Jó.  

Czakó Norbert polgármester: Én nem tudok, azt, hogy most ő hogy, miért és hova pakolja a 

számokat, nem tudom. 

Remenyik Robertina képviselő: Egyszer azért elhívhatnánk, hogy személyesen is 

beszámolhasson. 

Czakó Norbert polgármester: Rendben.  

Remenyik Robertina képviselő: Mert, hogy a tárgyi eszközöknél van valami növekedés. 

Czakó Norbert polgármester: Nem tudom, hogy mit bűvészkedik ott. 

Remenyik Robertina képviselő: Meg ugye az egyéb bevétel, az nőtt. Meg van egyéb 

ráfordítás, ami előző évben nem volt. De ezt ő tudná megmondani.  

Czakó Norbert polgármester: A legközelebbi ülésre majd vagy elhívjuk vagy felhívjuk és ő 

majd válaszol a kérdésekre. Van még valakinek kérdése, hozzászólása? Amennyiben nincs, úgy 

kérem a tisztelt Testület állásfoglalását. 

dr. Nagy Petronella jegyző az elhangzottak alapján határozati javaslatot tesz az alábbiak szerint: 

 

Határozati javaslat 

 

Tárgy: a Varbócska 2000 Kft. 2024. évi mérlege és eredmény 

kimutatása 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

Varbócska 2000 Kft. (székhelye: 3778 Varbó, Hősök tere 1., 



adószáma: 11076302-2-05) alapítójaként a társaság 2024. évi 

mérlegét és eredmény kimutatását az alábbiak szerint fogadja 

el. 

 

Kötelezettségek összesen:          3 eFt 

Követelések:            0 eFt 

Saját tőke:      2 976 eFt 

 

Az eszköz és forrásoldal egyező főösszege:              2 979 eFt 

Mérleg szerinti eredmény:        27 eFt 

 

A mérleg szerinti eredményből a tulajdonosok részére osztalék 

kifizetése nem történik, azt eredménytartalékba helyezik. 

A társaság a negatív adóalapot a következő évekre 

elhatárolja. 

A társaság 2024. évi mérlege és eredmény kimutatása jelen 

határozat mellékletét képezi. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: folyamatos 

 

 

Ezt követően a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, meghozta a következő határozatot. 

A döntéshozatalban 7 képviselő-testületi tag vett részt. 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

50/2024 (V. 21.) határozata 

a Varbócska 2000 Kft. 2024. évi mérlege és eredmény 

kimutatásáról 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

Varbócska 2000 Kft. (székhelye: 3778 Varbó, Hősök tere 1., 

adószáma: 11076302-2-05) alapítójaként a társaság 2024. évi 

mérlegét és eredmény kimutatását az alábbiak szerint fogadja 

el. 

 

Kötelezettségek összesen:          3 eFt 

Követelések:            0 eFt 

Saját tőke:      2 976 eFt 

 

Az eszköz és forrásoldal egyező főösszege:              2 979 eFt 

Mérleg szerinti eredmény:        27 eFt 

 

A mérleg szerinti eredményből a tulajdonosok részére osztalék 

kifizetése nem történik, azt eredménytartalékba helyezik. 

A társaság a negatív adóalapot a következő évekre 

elhatárolja. 



A társaság 2024. évi mérlege és eredmény kimutatása jelen 

határozat mellékletét képezi. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: folyamatos 

 

Czakó Norbert polgármester: Az önkormányzat zárszámadásával kapcsolatban van még 

kérdése valakinek? Amennyiben nincs, kérem a Tisztelt Testület állásfoglalását. 

Ezt követően a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül megalkotta a 

következő rendeletet. A döntéshozatalban 7 képviselő-testületi tag vett részt. 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testületének 5/2025. (V. 22.) önkormányzati 

rendelete a 2024. évi pénzügyi terv végrehajtásáról 

 (A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 

 

Czakó Norbert polgármester 10 perc szünetet rendel el. 

 

4. Napirendi pont 

Czakó Norbert polgármester: Következő napirendi pontunk kapcsán mindenki megkapta az 

előterjesztést, ezzel kapcsolatban át is adnám a szót a jegyző asszonynak. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: A gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló l997. 

évi XXXI. törvény (a továbbiakban: Gyvt.) 96. § (6) bekezdése értelmében a települési 

önkormányzat a gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról minden év május 

31-éig – a külön jogszabályban meghatározott tartalommal - átfogó értékelést készít. Az 

értékelést a képviselő-testület általi megtárgyalását követően meg kell küldeni a Borsod-Abaúj-

Zemplén Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztályának. A települési önkormányzat által 

készítendő átfogó értékelés tartalmi követelményeit a gyámhatóságokról, valamint a 

gyermekvédelmi és gyámügyi eljárásról szóló 149/1997. (IX.10.) Korm. rendelet 10. számú 

melléklete határozza meg. 

Fentiek alapján az értékelés bemutatja: 

✓ a település demográfiai mutatóit, különös tekintettel a 0-18 éves korosztály adataira; 

✓ az önkormányzat által nyújtott pénzbeli és természetbeni ellátások biztosítására 

vonatkozó információkat; 

✓ az önkormányzat által biztosított személyes gondoskodást nyújtó ellátásokat; 

✓ a felügyeleti szervek, illetve a működést engedélyező szervek ellenőrzésének 

megállapításait; 

✓ a jövőre vonatkozó javaslatok, célok meghatározását a Gyvt. előírásai alapján; 

✓ a bűnmegelőzési program főbb pontjait, a gyermekkorú és a fiatalkorú bűnelkövetők 

számát, az általuk elkövetett bűncselekmények számát, a bűnelkövetés okait; 

✓  a civil szervezetekkel való együttműködés kereteit. 



Kérem a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy az önkormányzat 2024. évi gyermekjóléti és 

gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló átfogó értékelést jelen előterjesztés melléklete 

szerint elfogadni szíveskedjen. 

Szőke Tiborné képviselő: Tudom, hogy neveket nem lehet tudni, de számomra meglepő volt. 

Ennyi hátrányos gyerekünk van?  

Czakó Norbert polgármester: Ezek szerint biztos, hát jogszabály szerint gondolom. 

Szőke Tiborné képviselő: És halmozottan. És azt látom, hogy szünidei gyermekétkezésbe 

kikülditek, meg jelentkezni kell, és akkor 30 főből csak 24 részesül. Nem kérik a szünideit? 

Czakó Norbert polgármester: Azt csak az kapja, aki kéri. 

Szabó Katinka jegyzőkönyvvezető: Minden iskolai szünet előtt, kiküldöm a jogosultak 

számára az igénylőlapot, mert ez akár év közben is változhat, a nyilatkozatot pedig külön 

gyermekenként kell kitölteni.  

Szőke Tiborné képviselő: És akkor védelembe vett: 8 fő, három család. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: De az már az egész völgyre vonatkozó számadat.  

Szőke Tiborné képviselő: A völgy? Hogy nálunk mennyi ez, azt akartam csak. 

Czakó Norbert polgármester: Nálunk nincs ilyen. 

Szőke Tiborné képviselő: És az oviban, amikor senki nem fizet térítési díjat, azt hogy tudjátok 

megoldani? Mindenki hátrányos helyzetű, hogy nem fizet? 

Lubai László alpolgármester: Nem. A mi döntésünk alapján.  

Czakó Norbert polgármester: Testületi döntés volt róla, hogy azt az önkormányzat állja.  

Szőke Tiborné képviselő: Tehát akkor az is úgy van, hogy akinek kellene fizetni a térítési díjat, 

akkor azt leszámlázza Timi, és utalja az ovinak. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Igen. Annak, aki rászoruló, szociális gyermekétkeztetés terhére, 

aki pedig nem, az önkormányzat saját költségvetése terhére. 

Szőke Tiborné képviselő: Ami itt szerepel 357,000, végül is, ennyi az egész évi, amit 

kifizettünk ezeknek az embereknek. De akkor ez varbói vagy sem az, hanem a völgyre 

vonatkozik? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Az a saját adat. A 4. ponttól kezdve, hogy a személyes 

gondoskodást nyújtó ellátások – az a családsegítő és a Sajószentpéteri társulás átfogó 

beszámolója.  

Szőke Tiborné képviselő: És akkor 81 fő részesült tanévkezdési támogatásban. Ez most megint 

olyan. Olyan határozatot nem lehet hoznunk, hogy ne kelljen beadniuk hozzá az igazolást. 

Czakó Norbert polgármester: De az jogszabály szerint nem kötelező? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: De milyen igazolást? 

Szőke Tiborné képviselő: A kérelem mellé bele kell csatolni a jövedelmet. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: A jövedelemigazolással tudja igazolni, hogy rászorul a 

támogatásra. 

Szabó Katinka jegyzőkönyvvezető: Olyan magas jövedelemmel van meghatározva, hogy 

mindenki beleférjen. 

Szőke Tiborné képviselő: Csak nem adják be. 



Czakó Norbert polgármester: Na jó, de hát ez mindenkinek a személyes döntése, ha most 

valaki nem akarja megmutatni, hogy mennyit keres, ezzel nem tudunk mit kezdeni. Vagy épp 

valakinek nincs rá szüksége. 

Szőke Tiborné képviselő: Mert most azért már meg volt emelve az összeg és ugye, nem sokat 

fizettünk ki, mert ez az 1,6 millió végül is nem összeg a szociálisból. Én még egyet javasolnék, 

nem tudom, ezt év elején lehet e csak, hogy nem akarunk óvodakezdésit adni?  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Ezt nem kell év elején, ezt bármikor lehet módosítani, az csak az 

adó, amit nem lehet év közben.  

Szőke Tiborné képviselő: Akkor én ezt az óvodakezdésit javasolnám.  

Czakó Norbert polgármester: Gondolkozzatok rajta, aztán megbeszéljük. 

Szőke Tiborné képviselő: Hogy ha ennyire nem veszik igénybe, akkor, ha mondjuk megy két 

gyerek óvodába, adnánk nekik. 

Czakó Norbert polgármester: De ezt most kinek gondoltad? Csak az új kezdőknek, vagy akik 

már járnak is. 

Szőke Tiborné képviselő: Új kezdőknek.  

Czakó Norbert polgármester: Tehát aki most jön óvodába. És csak varbóinak?  

Szőke Tiborné képviselő: Én ezt nem tudom, Petronella tudja, hogy mi fér bele a szociálisba.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Lehet azt is mondani, hogy aki ide jár óvodába, a lakosoknak 

benne kell lenni az biztos, annak is, aki nem idejár óvodába. S azon felül annak is lehet nyújtani 

annak alapján, hogy ide jár. 

Szőke Tiborné képviselő: Engem nem zavar az a pár gyerek, azzal is ösztönözzük a 

beiratkozást.  

Czakó Norbert polgármester: Azért kérdeztem. 

Lubai László alpolgármester: Ez tulajdonképpen rajtunk múlik, hogy hogyan szabályozzuk. 

Szőke Tiborné képviselő: Mindegy, én tennék erre javaslatot, hogy vezessünk be még akkor 

egy ilyet, mert ez nem egy nagy összeg, szerintem. Nem volt rossz az sem, hogy visszavezettük 

ezt az iskolakezdési támogatást, meg hogy így megemeltük. Vagyis Norbi javaslatot tett, hogy 

emeljük meg az összegeket.  

Brindzár Attiláné képviselő: Ha új, teljesen új óvodás lesz, annak adnánk mondjuk duplát, 

akik meg már idejárnak, azoknak is egy összeget. 

Czakó Norbert polgármester: Azért mondtam, hogy gondolkozzatok ezen és akkor addig még 

úgyis lesz két testületi és elő tudjuk terjeszteni. Ezért is kérdeztem az előbb azt is, hogy csak az 

újaknak gondolod e. 

Tóthné Szternai Ágota Sára alpolgármester: Csináljatok ti egy számítást arról, hogy kb mi 

fér bele, úgy egyszerűbb nekünk. 

Brindzár Attiláné képviselő: Meglátjuk hány gyerek van, és akkor majd eldöntjük. 

Szőke Tiborné képviselő: De én most ki kértem, hogy a múlt évben részletesen mi ment ki 

szociálisra, ezért akartam kikérni, hogy látszódjon, hogy egy ilyen mit jelentene, és hogy ha 

mondjuk úgy kalkulálunk, hogy van most 26 gyerek, ha 10.000 Ft-ot adunk, az 260.000 Ft, meg 

még mondjuk jön 5 új, annak mondjuk a dupláját adnánk, kb 300.000 Ft lenne.  



Czakó Norbert polgármester: Rendben, beszéljünk még róla. A Gyermekjóléti beszámolóval 

kapcsolatban van még valakinek kérdése? Amennyiben nincs, úgy kérem a Tisztelt Testület 

állásfoglalását. 

dr. Nagy Petronella jegyző az elhangzottak alapján határozati javaslatot tesz az alábbiak szerint: 

 

Határozati javaslat 

 

Tárgy: a 2024. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok 

ellátásáról szóló beszámoló elfogadása 

 

Varbó Község Önkormányzata képviselő-testülete a 2024. évi 

gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 

beszámolót – jelen határozat melléklete szerint – fogadja el. 

Felelős: Jegyző 

Határidő: azonnal 

 

Ezt követően a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, meghozta a következő 

határozatot. A döntéshozatalban 7 képviselő-testületi tag vett részt. 

 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

51/2025 (V. 21.) határozata 

a 2024. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról 

szóló beszámoló elfogadása 

 

Varbó Község Önkormányzata képviselő-testülete a 2024. évi 

gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak ellátásáról szóló 

beszámolót – jelen határozat melléklete szerint – fogadja el. 

Felelős: Jegyző 

Határidő: azonnal 

 

5. Napirendi pont 

Czakó Norbert polgármester: Következő napirendi pontunk kapcsán átadnám a szót a jegyző 

asszonynak. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: A Nemzeti Vagyonkezelőtől kapott az önkormányzat egy levelet. 

Tárgy: Ingyenes önkormányzati tulajdonba adásra vonatkozó előzetes igényfelmérés. Ez 

jelenleg egy tájékoztatás. 

Dr. Nagy Petronella jegyző ismerteti fenti tárgyú megkeresést. 

Czakó Norbert polgármester: Gyakorlatilag már beszéltük erről anno, amikor át lett véve, 

hogy én jeleztem akkor a Postának, hogy szeretnénk megvenni azt az épületet. Most pedig ha 

minden jól megy, ingyen ideadják. Nyilván kérjük.  



Brindzár Attiláné képviselő: Akkor vissza lehetne költöztetni oda a postát. 

Czakó Norbert polgármester: Dehogy is, marad ott, ahol most van. Akkor megint plusz egy 

épületet kellene fűteni gázzal.  

Lubai László alpolgármester: Meg nem is az, az ott egy értékes telek. Most azt arra 

elpocsékolni, amit máshol is meg tudunk oldani, s ahogy Norbi is mondja. 

Szőke Tiborné képviselő: Kati ott volt, tudja milyen a fűtés. Én bementem egy párszor, amikor 

ment még ott a villanyfűtés és ez még csak a fűtés.  

Lubai László alpolgármester: Meg nem is az, azt akár értékesíteni is tudjuk. 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Ez ingyenes, ugye nem visszterhes. Valószínű, dehát nem 

ismerjük még a részleteket, nem lesz értékesíthető. 

Szőke Tiborné képviselő: Biztos, hogy nem fogják hagyni eladni.  

Lubai László alpolgármester: Persze, hogy nem lehet, mondjuk 5 évig, én is így gondoltam, 

hogy egy bizonyos idő után.  

Dr. Nagy Petronella jegyző: Valószínűleg a hasznosítás nem lesz megkötve, hasznosítani 

szabadon lehet, elidegeníteni biztosan csak egy bizonyos idő letelte után lesz lehetséges. Én 

mindenesetre azt javaslom, amennyiben mindenki egyet ért, hogy hozzon róla döntést most a 

képviselő testület. 

Szőke Tiborné képviselő: Figyeljetek ide, azt eladni megint én nem azt mondanám, hogy adjuk 

el. Ifjúsági klub nagyon hiányzik a faluba. Ott, a hátsó pihenőszoba nagy.  

Czakó Norbert polgármester: Az épület hasznosításáról még bőven van idők dönteni, most 

pedig kérem a tisztelt testület állásfoglalását a posta épületének ingyenes önkormányzati 

tulajdonba adására vonatkozó igényfelméréssel kapcsolatban.  

dr. Nagy Petronella jegyző az elhangzottak alapján határozati javaslatot tesz az alábbiak szerint: 

 

Határozati javaslat 

 

Tárgy: Ingyenes önkormányzati tulajdonba adás 

 

Varbó Község Önkormányzata képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 

Magyar Falu Program támogatásának keretében az Önkormányzat 

részére ingyenes tulajdonba adásra felajánlott Varbó belterület 6 hrsz. 

(3778 Varbó, Rákóczi F. u. 11.) ingatlan 1/1 arányú önkormányzati 

tulajdonba kerülését támogatja. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az ingatlan 

Önkormányzati tulajdonba adásának kezdeményezésére, valamint a 

tulajdonszerzéssel kapcsolatos valamennyi nyilatkozat megtételére. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 



Ezt követően a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, meghozta a következő 

határozatot. A döntéshozatalban 7 képviselő-testületi tag vett részt. 

 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

52/2025 (V. 21.) határozata 

Ingyenes önkormányzati tulajdonba adás 

 

Varbó Község Önkormányzata képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 

Magyar Falu Program támogatásának keretében az Önkormányzat 

részére ingyenes tulajdonba adásra felajánlott Varbó belterület 6 hrsz. 

(3778 Varbó, Rákóczi F. u. 11.) ingatlan 1/1 arányú önkormányzati 

tulajdonba kerülését támogatja. 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert az ingatlan 

Önkormányzati tulajdonba adásának kezdeményezésére, valamint a 

tulajdonszerzéssel kapcsolatos valamennyi nyilatkozat megtételére. 

 

Felelős: polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Következő, amiről szeretném tájékoztatni a Tisztelt Testületet, 

hogy mivel a közszolgálati tisztviselőkről szóló CXCIX törvény alapján a polgármester 

illetményét száz forintre kerekítve kell meghatározni. A képviselő-testület a 262/2024 (XII.6.) 

számú határozatában a polgármester illetményét bruttó 1.031.000 Ft összegben határozta meg, 

mert ezt én így terjesztettem elő, hibásan, mert az 1.030.900 Ft-nak kell lennie a 100 forintra 

történő kerekítés miatt, ezért a költségtérítés is, ehhez vonatkozóan hibásan került kiszámításra, 

a 154.650 Ft helyett, mely helyesen 154.635 Ft. Így 115 Ft eltérés keletkezett, ezért ezt a 

határozatot a helyes összegre kellene javítani.  

Czakó Norbert polgármester: Kérem a Tisztelt Testület állásfoglalását az elhangzottakkal 

kapcsolatban.  

dr. Nagy Petronella jegyző az elhangzottak alapján határozati javaslatot tesz az alábbiak szerint: 

 

Határozati javaslat 

Tárgy: Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete 262/2024 

(XII.6.) számú határozatának kijavítása 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete a képviselő 

testület által elfogadott 262/2024 (XII.6.) számú határozatát az 

alábbiak szerint javítja ki:  

„a főállású polgármester illetményét – a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a 

továbbiakban: Mötv.) 146/M. §-ban foglaltak alapján - 2024. 

október 1-től az Mötv. 71. § (4) bekezdés b) pontja szerint bruttó 



1.030.900.- Ft-ban, költségtérítését ugyanezen időponttól az Mötv. 

71. § (6) bekezdése alapján bruttó 154.635.- Ft-ban állapítja meg.” 

 A Képviselő-testület a határozatot egyebekben hatályában 

fenntartja. 

 

Felelős: Jegyző 

Határidő: azonnal 

 

Ezt követően a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, meghozta a következő határozatot. 

A döntéshozatalban 7 képviselő-testületi tag vett részt. 

 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

53/2025 (V. 21.) határozata 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete 262/2024 

(XII.6.) számú határozatának kijavítása 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete a képviselő 

testület által elfogadott 262/2024 (XII.6.) számú határozatát az 

alábbiak szerint javítja ki:  

„a főállású polgármester illetményét – a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény (a 

továbbiakban: Mötv.) 146/M. §-ban foglaltak alapján - 2024. 

október 1-től az Mötv. 71. § (4) bekezdés b) pontja szerint bruttó 

1.030.900.- Ft-ban, költségtérítését ugyanezen időponttól az Mötv. 

71. § (6) bekezdése alapján bruttó 154.635.- Ft-ban állapítja meg.” 

 A Képviselő-testület a határozatot egyebekben hatályában 

fenntartja. 

 

Felelős: Jegyző 

Határidő: azonnal 

 

Dr. NagyPetronella jegyző: Az Mötv. 71.§ (4) bekezdése b) pontja szerint az 501-1500 fő 

lakosságszámú településen, mint Varbó, a polgármesteri tisztséget főállásban betöltő 

polgármester illetményének számításánál a tárgyévet megelőző évnek a január első napjától 

december utolsó napjáig tartó időszakára vonatkozó, a legalább 5 főt foglalkoztató 

vállalkozásoknál, a költségvetési intézményeknél és a foglalkoztatás szempontjából jelentős 

nonprofit szervezeteknél teljes munkaidőben alkalmazásban állók bruttó átlagkeresetére 

vonatkozóan a nemzetgazdasági átlagkeresetet kell alapul venni, mely br. 667.365 Ft. Az Mötv. 

71. § (4) bekezdés b) bekezdése alapján a polgármester megbízatásának időtartamára havonta 

az 501–1500 fő közötti lakosságszámú település esetében a nemzetgazdasági átlagkereset 1,75-

szeresének megfelelő összegű illetményre jogosult, mely 1.167.900 Ft.  



A nemzetgazdasági átlagkereset alapján számított illetményre a polgármester a tárgyév július 

1-jétől jogosult. 

Az Mötv. 71. § (6) bekezdése alapján a főállású polgármester havonta az illetményének 15%-

ában meghatározott összegű költségtérítésre jogosult, mely 175.185 Ft.  

A módosított illetményt a finanszírozásához szükséges többletet állami támogatás terhére 

tudjuk biztosítani, amit a nettó finanszírozásba be kell, hogy építsenek. 

A képviselő-testületnek e tekintetben nincs döntési, csak tudomásul vételi jogköre, azonban 

határozathozatallal szükséges ezt elfogadni. 

Czakó Norbert polgármester: Kérem a Tisztelt Testület állásfoglalását az elhangzottakkal 

kapcsolatban.  

dr. Nagy Petronella jegyző az elhangzottak alapján határozati javaslatot tesz az alábbiak szerint: 

 

Határozati javaslat 

Tárgy: Polgármester illetményének és költségtérítésének 

megállapítása  

 

1) Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete döntött, hogy a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény (Mötv.) 71.§ (4) bekezdése szerint Czakó Norbert polgármester 

illetményét havonta bruttó 1.167.900 Ft összegben állapítja meg 2025. 

július 1. napjától. 

2) A Képviselő-testület az Mötv. 71.§ (6) bekezdése szerint Czakó Norbert 

polgármester költségtérítését havonta bruttó 175.185 Ft-ban állapítja 

meg 2025. július 1. napjától.   

 

Felelős: jegyző  

Határidő: 2025. július 1. 

Ezt követően a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, meghozta a következő határozatot. 

A döntéshozatalban 7 képviselő-testületi tag vett részt. 

 

 

Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

54/2025 (V. 21.) határozata 

Polgármester illetményének és költségtérítésének megállapítása  

 

1. Varbó Község Önkormányzata Képviselő-testülete döntött, hogy a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény (Mötv.) 71.§ (4) bekezdése szerint Czakó Norbert 

polgármester illetményét havonta bruttó 1.167.900 Ft összegben 

állapítja meg 2025. július 1. napjától. 



2. A Képviselő-testület az Mötv. 71.§ (6) bekezdése szerint Czakó 

Norbert polgármester költségtérítését havonta bruttó 175.185 Ft-ban 

állapítja meg 2025. július 1. napjától.   

 

Felelős: jegyző  

Határidő: 2025. július 1. 

 

Czakó Norbert polgármester: Van még valakinek kérdése, hozzászólása a napirendi ponthoz? 

Amennyiben nincs, úgy Kati még annyit szeretnék kérdezni, hogy amiről a múltkor beszéltünk, 

a Leader-es pályázathoz a rönkházat be tudnátok rendezni? 

Brindzár Attiláné képviselő: Tehát akkor az a lényeg, hogy május 31-ig át kell adni? Mert 

akkor le kellene menni lemérni, megnézni a szőnyegeket, a fotókhoz keretet venni. 

Czakó Norbert polgármester: Szabad kezet kaptok. 

Szőke Tiborné képviselő: Norbi, de mondd már még egyszer el, tehát ez az ”adjunk teret a 

művészetnek” pályázat. Mit várnak el tőlünk, hogy mi valósuljon meg.  

Czakó Norbert polgármester: Márkot felhívom, és ő elmondja.  

Na, akkor a telefonos egyeztetés alapján elmondhatom, e-mailen elküldi a leírást, hogy mit kell 

tartalmaznia a kiállításnak, illetve nem május 31. a határidő, hanem azt kéri, hogy egy hónapon 

belül készüljön el.  

Van még valakinek kérdése, hozzászólása a napirendi ponthoz? 

Szőke Tiborné képviselő: Nekem még lenne kérdésem. Tehát a sajóbábonyi projektnél van 

ilyen kérdésem, hogy ki a szakmai megvalósító munkatárs, meg az ügyintézési tér kialakítása, 

2 asztali számítógép, 2 notebook, 2 irodai asztal, székkel és 1 irattartó szekrény. ez van a 

projektbe leírva. És, hogy a rendezvényeknél az a 60.000 Ft + Áfa, ki az a megvalósító 

munkatárs. 

Czakó Norbert polgármester: Én úgy gondoltam, hogy Timi fogja lekoordinálni, neki fogjuk 

odaadni a pénzt.  

Szőke Tiborné képviselő: Jó. És akkor ezeket, miket megvehet, már beszerezted, megvetted?   

Czakó Norbert polgármester: Nem, dehogy, abból még semmit nem költöttünk el.  

Szőke Tiborné képviselő: Akkor mit tervezel? 

Czakó Norbert polgármester: Úgy gondolom, hogy itt, fönt, amik itt vannak gépek, azok elég 

régiek, azért gondoltam azok cseréjét.  

Szőke Tiborné képviselő: Akkor a másik. Én ugye nem tudtam csatlakozni, csak februárban, 

csak most vizsgáztam le. És ott, ott van, hogy te kinevezed magadnak, ahol két alpolgármester 

van, azt, hogy ki helyettesít téged, én erről lemaradtam. Ki van nevezve neked? Mert, hogy az 

volt ott a vizsgakérdéseben, ki kell nevezni. 

Czakó Norbert polgármester. Nem, nem nevezetem ki senkit. Laci is van meg Ágota is. 

Szőke Tiborné képviselő: Nem, nem. Ki kell nevezned egyet.  

Czakó Norbert polgármester: Nem neveztem még ki senkit.  



Szőke Tiborné képviselő: Petronella, jogilag megteheti? Mert mondom, nekem ott volt ez 

vizsgakérdésben, tegnap csináltam Norbi. Egy általános helyettest te választod, nem mi. De 

neked, papíron ki kell választani.  

Czakó Norbert polgármester: Hát jó, majd, ha szükség lesz rá, kiválasztom.  

Szőke Tiborné képviselő: Szerintem ez nem így van, kérdezd meg akkor valakitől, de neked 

két alpolgármesternél egyet ki kell jelölni, aki az általános helyettesed. És ha teveled, mint 

ahogy azt mondtad, hogy januárban gondod volt, akkor teneked most kell, hat hónapon belül 

meghatároznod, hogy bármi van, ki az első számú általános helyettesed.  

Czakó Norbert polgármester: Majd akkor ezt megbeszéljük. 

Szőke Tiborné képviselő: Én nem szólok bele, de azt hittem, hogy van, de ilyen volt az egyik 

vizsgakérdés. Kötelező. 

Czakó Norbert polgármester: Nincs senki. Beszéltük is, amikor itt voltatok, hogy mikor ki ér 

rá, mert nincs olyan, mint Lajos. Laci nyáron nem ér rá, Ágota meg iskolaidőszakban. 

Szőke Tiborné képviselő: Nem, nem. Ez szerintem kötelező. Törvényileg nézzétek meg, mert 

valakit ki kell nevezned. Az, hogy most, ha kinevezed Lacit és nem tud beállni, vagy Ágotát, 

az nem tudom mit von maga után, de általános helyettest ki kell nevezni, így van leírva jogilag. 

Petronella, hülyeséget mondok? 

Dr. Nagy Petronella jegyző: Mondtam azt, hogy hülyeséget mondtál? 

Brindzár Attiláné képviselő: Nem lehetne akkor, hogy a kettő közül kijelölni egyet, és akkor 

beleírni? 

Szőke Tiborné képviselő: Nem. Kötelező. Nekem a vizsgakérdésben így volt benne. Kötelező 

általános helyettest kijelölni. 

Czakó Norbert polgármester: Jó, hát akkor majd megnézzük.  

Remenyik Robertina képviselő: Az van itt, hogy „több alpolgármester esetén, a polgármester 

bízza meg általános helyettesét”.  

Czakó Norbert polgármester: De akkor nincs ott, hogy kötelező, nem? Ez nem csak egy 

lehetőség, a szövegkörnyezetből? Jó, mindegy, majd akkor kijelölöm, nincs még eldöntve, majd 

körbejárjuk, hogy mi a gyakorlat. Gondolom, van ilyen helyzet máshol is.  

Szőke Tiborné képviselő: Ha nincs kinevezve, ki kell, én csak szólok, nem tudom, hogy van 

ez. De, ami jogilag kötelező, azt úgy gondolom meg kell csinálni.  

Czakó Norbert polgármester: Jó, akkor majd rendezzük. 

Szőke Tiborné képviselő: Meg még egy mondat erejéig, amit itt Laci mondott a múltkor, hogy 

„Gyuri jöhet a gyereknapra, mert hogy neki köszönhetjük, hogy nem lettünk Parasznya 

csatlósai”. Ez a mondat mit takar? Mert énhozzám, attól, hogy nem voltam képviselő és 

beiktatva, olyan hír jutott el hozzám, hogy Sajólászlófalva ki akar lépni a körjegyzőségből. Elő 

volt minden készítve, de hozzám olyan hír is eljutott, hogy előtte már egy évvel te voltál fönt 

Bükkszentkereszten.  

Czakó Norbert polgármester: Kati ebben vannak igazságok, féligazságok és teljes 

képtelenségek, mint ahogy az is, hogy én léptem hamarabb ebben az ügyben először. Ezt az 

egészet Sajólászlófalva kezdeményezte, nekünk reagálnunk kellett. Ennyi a történet.  

Sajólászlófalvának a belső ügyei nem tartozik a Varbói képviselő testületre.  




